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Sommige beheerders dragen specifiek zorg voor sportvelden. In kleinere gemeenten of dorpen houden beheerders meerdere ballen hoog, zoals het 

beheer van openbaar groen en strooien, groen en grijs ineen. Bertus Meijer, wijkbeheerder in het buitengebied van Dalfsen, is zo’n beheerder.
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De gemeente Dalfsen is in 2001 ontstaan door 
het samenvoegen van de voormalige gemeenten 
Nieuwleusen en Dalfsen. De sportvelden van 
de gemeente Dalfsen liggen in een bosachtig 
gebied, gescheiden van de kern. Er zijn zestien 
sportvelden, waarvan vier kunstgras, verdeeld over 
sportparken in de dorpen Dalfsen, Gerner, Leusen, 
Hoonhorst en Lemelerveld. Per veld heeft Meijer 
een budget van 6000 euro per jaar. Het groot 
onderhoud, zoals doorzaaien, schudfrezen, dres-
sen en onder profiel brengen van de velden, doet 
de lokale aannemer Roelofs, maar verder heeft 
Meijer behoorlijk wat om handen. Al het sportveld-
onderhoud heeft hij onder zijn hoede, maar ook 
zout strooien, wegen en riolering. Meijer is als 
beheerder de spin in het web.

Budget in het oog houden
Meijer is niet bepaald een groentje. Vóór deze 
functie werkte hij als leidinggevende in de natuur-
steenbranche. In Dalfsen geeft hij op dezelfde 
manier leiding als hij in de natuursteenbranche 

deed. ‘Ik doe veel in overleg; ik laat mensen zelf 
een plan opstellen. Daar heb ik dan wel een uit-
gesproken mening over, maar ik wil toch het vak 
bij de mensen laten. De punten waarop ik bijstuur, 
hebben vaak te maken met het budget dat we 
hebben. Iedereen wil de kwaliteit en het beeld op 
een 10+ houden, maar we moeten kijken naar het 
budget voor het grotere geheel, zodat sommige 
onderdelen op een 7,5 of een 8 zullen uitkomen. 
Dat geldt dus ook voor sportvelden.’

Materieel
Het uitvoeringsteam van Meijer bestaat uit zestien 
personen. ‘Ik werk met specialisten, die goed zijn 
in wat ze doen. Ik houd puur het overzicht, met 
name op voeding en beluchten. We hebben al 
het materieel in eigen beheer: een vijfdelige kooi-
maaier, een Fendt-trekker met Redemix-beluchter, 
een speciale messenrol. Vooral die laatste is voor 
mij van groot belang. Vroeger werden de velden 
geprikt met een zwaardere machine en kreeg 
beluchting veel minder aandacht. De velden zien 

er een stuk beter uit sinds ik de messenrol inzet 
om te slitten. Ook hebben we een sleepmat, een 
kunstmeststrooier, een grasveegmachine en een 
rol, hoewel ik geen voorstander ben van velden 
rollen. Ik zie vaak dat de rol wordt gebruikt als 
noodmaatregel; velden zijn dan vaak te droog of te 
nat. Met een rol raken de velden verdicht. Die rol 
heb ik dus aan een denkbeeldige ketting gelegd, 
en alleen bij gunstig weer krijgen de jongens daar 
de sleutel van.’

Op het randje balanceren
Bertus Meijer komt van oorsprong uit de potten-
teelt. Daar kreeg hij verstand van voedingsstoffen 
en lucht voor de ondergrond. ‘Minimaal eenmaal 
per twee jaar bemonster ik de velden en bekijk ik 
de opbouw van de ondergrond. Twee of drie keer 
per jaar, vooral bij het wisselen van de seizoenen, 
controleer ik de velden met de penetrometer op 
verdichting. Ik bewaak de balans van het hele 
groeiproces. Als het goed zit met de elementen, 
kun je op het randje zitten met stikstof  
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bemesten. Dat doe ik weleens, omdat de sporter 
een harde ondergrond wenst voor een goede 
balstuit. Bovendien scheelt het behoorlijk in de 
kosten. Dan geef ik een kwart of de helft minder 
stikstofbemesting, want bodemleven – mits dat  
in balans is – geeft ook stikstof af.’

Bodemleven
Meijer heeft een laboratorium in de arm genomen 
voor het maken van compost met schimmels die 
hij over zijn sportvelden kan uitrijden met de spuit-
wagen. ‘Als je geen mycorrhiza of verkeerde  
schimmels in je veld hebt, dan kun je blijven 
bemesten wat je wilt, maar het helpt niet.  
Want schimmels nemen meststoffen op.’

Geen extreme dingen doen
Ziektes heeft Meijer niet in zijn velden. ‘Ik heb heus 
weleens bladvlekkenziekte, een engerling of een 
aaltje, maar die laat ik lekker zitten. Zoals in het 
algemeen geldt: een beetje kan geen kwaad,  
zeker niet als het veld in balans is. Een van de 
voorwaarden voor balans is: nooit extreme dingen 
doen. Zo moet je een sportveld niet helemaal  
willen uitspuiten, of een veld éven met stikstof – 
dus met zouten – behandelen. Doordat je een keer 
een brandje hebt geblust, krijgen bepaalde ele-
menten de overhand. Ook kun je het gras niet  

kwijt als je te veel bemest. Ik houd de mat op 3  
tot 3,5 cm in het groeiseizoen en maai twee keer 
per week.’

Biologische bestrijding
Meijer lacht. ‘Soms moet je op je handen zitten. 
Dat gold ook nadat we waren overgestapt op 
biologische bestrijding. In het begin was het gras 
lichtgroen tot geel. Dat kwam niet doordat de  
biologische bestrijding niet aansloeg, maar door-
dat de velden door een periode van ontzilten heen 
moesten.’

Meijer heeft toen enkele gesprekken gevoerd met 
de clubs. ‘Als de velden écht slecht zouden zijn 
geworden, dan had ik ingegrepen. Maar nu we drie 
tot vier jaar bezig zijn, gaan de overlegmomenten, 
twee keer per jaar, niet meer over het gras. Het 
gaat zelfs zo goed met de velden dat er slecht één 
vierkante meter per veld kaal is: in het doelgebied.’

Cirkelmaaier
Dalfsen maait de sportvelden met een cirkelmaaier. 
Als deze ingeruild zou worden tegen een kooi-
maaier, dan zou die ook ingezet kunnen worden 
in het openbaar groen. Maar dat heeft Meijer 
tegengehouden, want voor zijn sportvelden wenst 
hij alleen het beste van het beste. ‘De cirkelmaaier 
wegbezuinigen is geen echte geldbesparing, want 
met de maaiwijze van een kooimaaier gaan de  
velden te veel achteruit.’

Kunstgras
Zijn liefde voor natuurgrasvelden komt ook naar 
voren in zijn terughoudendheid als het gaat om 
kunstgras. ‘Ik ben in theorie geen voorstander van 
kunstgras’, zegt Meijer. ‘Ik ben het ook niet eens 
met de berekeningen voor onderhoud en levens-
duur. Kunstgras is gewoonweg een gigantische 
investering. Wij hebben nu sinds zes jaar kunstgras 
in onze gemeente. Aan de ene kant ligt er een  
perfect veld, maar het heeft hoge investerings-

kosten tot gevolg. Die drukken behoorlijk op het 
budget. In de praktijk is het wel goed dat ze er 
zijn; de eerste elftallen kunnen nu altijd trainen 
en spelen. De enige vraag die ik nog heb, is waar 
de velden naartoe gaan als ze aan het einde van 
hun levensduur afgevoerd moeten worden. Bij een 
natuurgrasveld dat op is, komt de toplaag door de 
Fieldtopmaker vrij. Die is ontzettend vruchtbaar en 
kan als compost dienen voor maisland van de  
boeren. Maar we kunnen geen rubber en plastic 
op het land laten liggen. Bij andere gemeenten 
zie ik een houding van “dat zien we dan wel”. Maar 
ik maak me er weleens zorgen over. Er zijn in de 
markt nog geen verdienmodellen bedacht voor 
een goede verwerking van oude kunstgrasvelden. 
Het wordt hoog tijd dat we daar samen een  
oplossing voor bedenken.’
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